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2024-06-10 Kommunfullmäktige 2024-06-10 

Ledamöter: M=19 C=12 L=6 8=5 KD=4 SO=3 MP=2 

Ersättare: M=10 C=6 8=3 L=3 SO=2 KD=2 MP=2 

Ledamöter 

Hanna Bocander (M) 
Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Birgitta Lindgren (L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Degrer (KD) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 
Annika Linde (L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Fredrik Pallin (L) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SO) 
Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Erika Svanström (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Rolf Lundgren (L) 
Ruby Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Maria Mandahl (C) 
Oeniz Norgren (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Erik Lunell (M) 
Lukas Johannesson (C) 
Gunnar Liljegren (KO) 
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Ersättare 

Inger Ohlsson Blomberg (M) 

Emma Wicksell (M) 

Erik Baggström (KO) 

Christer Lidgard (C) 

Lars-Gunnar Wall in (L) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Thomasine von Essen (KO) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 

Anna Sarkany (M) 

Summa 51 

Summa 28 

t.o.m. § 88 fr.o.m. § 89 

t.o.m. § 88 fr.o.m. § 89 
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§ 75 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 76 KS 2024/0077 
 

Anmälan av sammanräkningsprotokoll 

För kommunfullmäktiges kännedom anmäls följande:  
1. Länsstyrelsens beslut av den 4 juni 2024 att utse Monica Renstig (L) 

till ny ersättare i kommunfullmäktige. Avgången ersättare är 
Charlotta Malm (L). 

2. Länsstyrelsens beslut av den 4 juni 2024 att utse Åsa Inde (S) till ny 
ersättare i kommunfullmäktige. Avgången ersättare är Erik Aurell 
(S). 

3. Länsstyrelsens beslut av den 4 juni 2024 att utse Gunnar Liljegren 
(KD) till ny ledamot och Thomasine von Essen till ny ersättare i 
kommunfullmäktige. Avgången ledamot är Joachim Gahm (KD). 

__________ 
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§ 77 KS 2024/0284 
 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om 
mer pengar till skolan 

Ärende 
Hedvig Landahl Enquist (S) har ställt en interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande om mer pengar till skolan. 

Överläggning 
Kommunstyrelsens ordförande Hanna Bocander (M) besvarar 
interpellationen muntligt. 
Under överläggningen yttrar sig även Hedvig Landahl Enquist (S), Carolin 
Robson (MP), Patrik Nimmerstam (C), Bo Lagercrantz (SD), Olle 
Johansson (S), Ulla Hurtig Nielsen (M), Siv Sahlström (C), Ruby Rosén 
(MP) och Kristin Eriksson (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
notera att överläggningen är avslutad och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas. 
2. Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________ 
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§ 78 KS 2024/0267 
 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om 
åtgärder och stöd vid övergrepp 

Ärende 
Karsten Inde (S) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om åtgärder och stöd vid övergrepp. 

Överläggning 
Kommunstyrelsens ordförande Hanna Bocander (M) besvarar 
interpellationen muntligt. 
Under överläggningen yttrar sig även Karsten Inde (S), Carl Gustav Pfeiffer 
(M), Ulla Hurtig Nielsen (M), Annika Linde (L), Carolin Robson (MP) och 
Patrik Nimmerstam (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
notera att överläggningen är avslutad och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas. 
2. Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________ 
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§ 79 KS 2024/0271 
 

Interpellation till tekniska nämndens ordförande om 
hanteringen av ledamöter och ärenden i tekniska 
nämnden 

Ärende 
Siv Sahlström (C) har ställt en interpellation till tekniska nämndens 
ordförande om hanteringen av ledamöter och ärenden i tekniska nämnden. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
bordlägga ärendet och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas 
2. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

__________ 
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§ 80 KS 2024/0285 
 

Interpellation till tekniska nämndens ordförande 
angående fällda träd längs med Vendevägen i 
Djursholm 

Ärende 
Karl-Johan Nybell (C) har ställt en interpellation till tekniska nämndens 
ordförande angående fällda träd längs med Vendevägen i Djursholm. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
bordlägga ärendet och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas 
2. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

__________ 
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§ 81 KS 2024/0272 
 

Interpellation till tekniska nämndens ordförande om 
fällda träd längsmed Sveavägen 

Ärende 
Christer Lidgard (C) har ställt en interpellation till tekniska nämndens 
ordförande om fällda träd längsmed Sveavägen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
bordlägga ärendet och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas 
2. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

__________ 
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§ 82 KS 2024/0274 
 

Interpellation till utbildningsnämndens ordförande om 
bråk i skolan 

Ärende 
Christer Erestål (SD) har ställt en interpellation till utbildningsnämndens 
ordförande om bråk i skolan. 

Överläggning 
Utbildningsnämndens ordförande Ulla Hurtig Nielsen (M) besvarar 
interpellationen muntligt. 
Under överläggningen yttrar sig även Christer Erestål (SD). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
notera att överläggningen är avslutad och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas. 
2. Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________ 
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§ 83 KS 2024/0120 
 

Fastställande av sammanträdesdagar för 2025 

Ärende 
Med föreliggande ärende fastställs datum för sammanträdesdagar för 
kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer följande sammanträdesdatum för 
kommunfullmäktige under 2025: 27 januari, 17 februari, 17 mars, 28 april, 2 
juni, 25 augusti, 29 september, 10 november, 13 november, 1 december och 
för 2026 den 26 januari. Starttid är 18.30 förutom den 28 april då starttid är  
17.00, den10 november då starttid är 18.00 och den 13 november då starttid 
är 09.00. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige fastställer följande sammanträdesdatum för 
kommunfullmäktige under 2025: 27 januari, 17 februari, 17 mars, 28 april, 2 
juni, 25 augusti, 29 september, 10 november, 13 november, 1 december och 
för 2026 den 26 januari. Starttid är 18.30 förutom den 28 april då starttid är  
17.00, den 10 november då starttid är 18.00 och den 13 november då starttid 
är 09.00. 
__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder 
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§ 84 KS 2024/0074 
 

Redovisning av ej verkställda uppdrag per juni 2024 

Ärende 
Två gånger varje år ska ej verkställda beslut redovisas till fullmäktige. 
Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i juni och 
december. 
Av redovisningen framgår att 9 beslut verkställts sedan senaste 
redovisningen och att 16 har tillkommit. Totalt antal ej verkställda beslut 
uppgår till 43. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger förteckningen till 
handlingarna. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig Karl-Johan Nybell (C), Carolin Robson 
(MP), Siv Sahlström (C) och Christian Hoas (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger förteckningen till 
handlingarna. 
__________ 
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§ 85 KS 2024/0075 
 

Redovisning av ej besvarade motioner per juni 2024 

Ärende 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två gånger 
varje år redovisa de motioner som inte har beretts färdigt. Redovisningen 
ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i juni och december. 
Av redovisningen följer att 13 motioner är obesvarade, varav 6 är bordlagda.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger redovisningen till 
handlingarna. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig Carolin Robson (MP). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger redovisningen till 
handlingarna. 
__________ 
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§ 86 KS 2024/0208 
 

Antagande av planeringsstrategi 

Ärende 
Alla kommuner ska enligt plan- och bygglagen ta fram en 
planeringsstrategi. Planeringsstrategin har ersatt det tidigare kravet om 
aktualitetsprövning av översiktsplanen och kommunfullmäktige ska numera 
anta en planeringsstrategi under de två första åren efter ett ordinarie 
riksdagsval. 
Kommunfullmäktiges beslut om att anta planeringsstrategin ändrar inte 
gällande översiktsplan och det är inget krav att det som ingår i 
planeringsstrategin måste ingå i en kommande översiktsplan. 
Danderyds kommuns gällande översiktsplan antogs av kommunfullmäktige 
11 maj 2022 (§ 54). Den samlade bedömningen är att översiktsplanen 
fortsatt bedöms ge vägledning om kommunens mark- och vattenanvändning 
på kort och lång sikt. Den redovisar hur den byggda miljön ska användas, 
utvecklas och bevaras samt hur kommunen avser att tillgodose 
riksintressenas värden. Vidare ger översiktsplanen stöd för att 
miljökvalitetsnormer följs. Mot bakgrund av det bedöms översiktsplanen 
vara aktuell i förhållande till de samhällsintressen som anges i plan- och 
bygglagen. 
Trots bedömningen att översiktsplanen till största del fortsatt är aktuell 
föreligger ändå ett behov att påbörja en ny översiktsplaneprocess där 
översiktsplanen kan utvecklas till följd av exempelvis lagstiftning, 
styrdokument eller kunskapsunderlag som tillkommit sedan översiktsplanen 
antogs.  
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige en planeringsstrategi för 
Danderyds kommun. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar föreslagen planeringsstrategi för Danderyds 
kommun. 

Yrkanden 
Christian Hoas (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Claës 
Breitholtz (M), Kristin Eriksson (C), Carolin Robson (MP) och Elvy 
Svennerstål (L) biträder Christian Hoas (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen planeringsstrategi för Danderyds 
kommun. 
__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder 
  



  Sammanträdesprotokoll 18 (37) 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                            Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 87 KS 2023/0298 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
undersöka ny angöringsplats för pendelbåt i 
Stocksund 

Ärende 
Christian Ljungdahl (C) med flera har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 12 juni 2023 (§ 111) lämnat en motion om att undersöka 
förutsättningarna för en angöringsbrygga för pendelbåtar i Stocksund. 
Motionärerna föreslår att det ska undersökas om det finns möjlighet att få en 
angöringsplats för den reguljära båtlinjen 80 på fastlandssidan i Stocksund. 
Bedömningen är att förslaget som är framfört i motionen hanteras inom 
ramen för tekniska kontorets dialog genom att uppmärksamma behovet av 
utökad båttrafik och ny angöringsbrygga på fastlandssidan i Stocksund. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 88 KS 2023/0228 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
anlägga fler kommunala badbryggor 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 20 mars 2023 (§ 59) en motion om 
att anlägga fler kommunala badbryggor som är tillgängliga för alla 
Danderydsbor. I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska uppdra till 
tekniska nämnden att undersöka var det kan behövas och var det kan vara 
möjligt att anlägga fler enkla badbryggor. 
Motionen har remitterats till tekniska nämnden. Nämnden framhåller i sitt 
yttrande att det pågår en inventering av alla de bryggor som finns längs med 
strandlinjen i Danderyds kommun. Resultatet av inventeringen kan komma 
att innebära att fler bryggor blir tillgängliga för Danderydsborna. Tekniska 
nämnden är därför av uppfattningen att en undersökning som motionen 
föreslår är överflödig. 
Bedömningen är att det sammantaget inte har framkommit tillräckliga skäl 
för att besluta i enlighet med motionens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Karl-Johan Nybell (C) yrkar bifall till motionen. Jenny Åkervall (S), 
Christer Lidgard (C), Carolin Robson (MP), Olle Johansson (S), Kristin 
Eriksson (C) och Siv Sahlström (C) biträder Karl-Johan Nybells (C) 
yrkande. 
Johan Gröndal (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Christian 
Hoas (M) och Maarit Nordmark (L) biträder Johan Gröndals (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Karl-Johan Nybells (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Karl-Johan Nybells (C) yrkande. 
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Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 31 JA-röster mot 18 NEJ-röster. 1 ledamot 
avstår från att rösta. 1 ledamot är frånvarande. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karl-Johan Nybells (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karl-Johan Nybells (C) yrkande. 
Carolin Robson (MP) reserverar sig till förmån för Karl-Johan Nybells (C) 
yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
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2024-06-10 Voteringsresultat ld:11691 

Ärendenr: 

18. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om 

att anlägga fler kommunala badbryggor 

Ja: 31 
---

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Birgitta Lindgren (L) 

Jenny Åkervall (S) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SO) 
Boris von Uexkiill (M) 
Annika Linde (L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SO) 
Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 
Maarit Nordmark (L) 

Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Rolf Lundgren {L) 
Ruby Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 
Deniz Norgren (SO) 
Fredrik Näslund (M) 
Olle Johansson (S) 
Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål {L) 
Erik Lunell (M) 
Lukas Johannesson (C) 
Gunnar Liljegren (KO) 
Emma Wicksell (M) 

Anna Sarkany (M) 

Christer Lidgard (C) 
Ingela Gilljam Papinski (C) 
Lars-Gunnar Wallin {L) 
Erik Baggström (KD) 
Thomasine von Essen (KO) 

Nej: 18 Avstår: 1 

PARTI 

C 
M 

L 

s 

C 
M 

SD 
M 

L 
M 

s 

C 
MP 

M 

M 

C 
KD 
M 

C 
s 

M 

SD 
M 

C 
L 

M 

C 
s 

M 

C 
M 

L 
MP 
M 

SO 
M 

s 

C 
L 
M 

C 
KD 
M 

M 

C 
C 
L 
KD 
KO 

Frånvarande: 2 

RESULTAT 

Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 

Hanna Bocander (M) M Ja 

Propositionsordning: 

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
NEJ för bifall till Karl-Johan Nybells (C) 
yrkande.  
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§ 89 KS 2023/0265 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att det 
ska ställas krav på kunskap i svenska språket för 
anställda inom äldreomsorgen och 
funktionshinderomsorgen 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har den 8 maj 2023 (§ 86) väckt en motion om 
att Danderyds kommun ska ställa krav på kunskap i det svenska språket för 
anställda inom äldreomsorgen och funktionshinderomsorgen och att 
kommunen ska anordna utbildning i svenska för dem som inte klarar ställda 
krav. 
Förslaget har remitterats till socialnämnden som antagit remissvar. 
Socialnämnden fattade vid sammanträde den 14 juni 2023 beslut om 
utökade krav på kunskaper i svenska språket i enlighet med Socialstyrelsens 
allmänna råd samt att utgå från Europeiska rådets språkkunskaper i samband 
med revidering av förfrågningsunderlag för vård- och omsorgsboenden samt 
hemtjänst inom ramen för kommunens valfrihetssystem. Av kravet framgår 
att det är arbetsgivarens ansvar att uppfylla kravet på svenskkunskaper 
genom utbildning, fortbildning och handledning. 
Bedömningen är att det inte ryms inom socialnämndens reglemente att 
anordna utbildningar i svenska. Dock ankommer det på socialnämndens 
verksamheter i egen regi att säkerställa att medarbetarna lever upp till 
ställda krav. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till motionen. Christer Lidgard (C), Karsten 
Inde (S), Inger Fabian (C), Kristin Eriksson (C) och Eva Lindman Marko 
(C) biträder Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Carina Erlandsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Birgitta 
Lindgren (L) biträder Carina Erlandssons (M) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Christer Erestål (SD), Carolin Robson 
(MP) och Olle Johansson (S). 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Siv Sahlströms (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsen förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 34 JA-röster mot 14 NEJ-röster. 3 ledamöter 
avstår från att rösta. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
__________ 
Expedieras 
Socialnämnden 
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2024-06-10 Voteringsresultat ld:11693 

Ärendenr: 

19. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om 
att det ska ställas krav på kunskap i svenska 
språket för anställda inom äldreomsorgen och 
funktionshinderomsorgen 

Ja: 34 
---

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Birgitta Lindgren {L) 
Jenny Åkervall (S) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SO) 
Boris von Uexkiill (M) 
Annika Linde {L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SO) 
Erik Hafström (M) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Maarit Nordmark {L) 
Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 
Rolf Lundgren (L) 
Ruby Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 
Oeniz Norgren (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Erik Lunell (M) 
Lukas Johannesson (C) 
Gunnar Liljegren (KO) 
Emma Wicksell (M) 

Anna Sarkany (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Inger Ohlsson Blomberg (M) 
Christer Lidgard (C) 
Ingela Gilljam Papinski (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 
Erik Baggström (KO) 
Thomasine von Essen (KO) 

Nej: 14 Avstår: 3 

PARTI 

C 
M 

L 
s 

C 
M 

so 

M 

L 
M 

s 

C 
MP 

M 

M 

C 
KO 
M 

C 
s 

M 

so 

M 

C 
L 
M 

C 
s 

M 

C 
M 

L 

MP 

M 

so 

M 

s 

C 
L 
M 

C 
KO 
M 

M 

M 

M 

C 
C 
L 
KO 
KO 

Frånvarande: 0 

RESULTAT 

Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 

Propositionsordning: 

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande.
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§ 90 KS 2023/0264 
 

Svar på motion från Kristin Eriksson (C) m fl om att i 
Mörby Centrum pröva möjligheten att anlägga en lövrik 
centrumpark 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) med flera har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 8 maj 2023 (§ 85) lämnat in en motion om att i Mörby Centrum pröva 
möjligheten att anlägga en fin lövrik centrumpark för de boende, för dem 
som arbetar i centrumanläggningen och för dem som besöker Mörby 
Centrum. Bedömningen är att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 91 KS 2023/0291 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om 
kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och 
kompetensförsörjning 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 109) en motion om 
Danderyds kommuns kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och kompetensförsörjning. I motionen 
yrkas att kommunen ska följa kommunrevisorernas rekommendation att ta 
fram styrande dokument såsom en kompetensförsörjningsstrategi och/eller 
kompetensförsörjningsplan för förskollärare i enlighet med 
kommunrevisorernas rapport Granskning av personal- och 
kompetensförsörjning. Det yrkas också att skolpengen ska höjas med minst 
löneutvecklingen för förskollärare och att behörighetsgraden för förskolan 
höjs i motsvarande kvalitetsnivå som för grundskolan. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden. Utbildningsnämnden 
antog vid sitt sammanträde den 8 november 2023 (§ 96) ett remissvar av 
vilket framgår att frågan om framtida kompetensförsörjning hanteras inom 
ramen för det partsgemensamma arbetet. Det kan noteras att skolpengen 
hanteras i budget 2024 och plan 2025–2026 tillsammans med det 
tilläggsanslag till utbildningsnämndens budget som antogs av 
kommunfullmäktige den 22 januari 2024 (§ 5). 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 92 KS 2023/0292 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om att 
utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för 
resurser 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 110) en motion om 
att utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. I motionen 
yrkas att kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att utreda 
användningen av helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden, som med sitt yttrande har 
berett ärendet. I huvudsak bedömer nämnden att helklassbegreppet inte är 
förenligt med resursfördelning till fristående skolor enligt skollagen.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 93 KS 2023/0471 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om uppdrag 
att inleda förhandlingar med Vectura Fastigheter AB 
om återgång av köpet av Fastigheten Ginnungagap 2 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har lämnat in en motion om att inleda 
förhandlingar med Vectura Fastigheter AB med begäran att köpet av 
fastigheten Ginnungagap 2 ska gå tillbaka, så kommunen kan bygga ett 
äldreboende på platsen.  
Motionärernas förslag om återgång av markanvisningen är bara möjlig i 
form av förvärv av hela projektet, inkluderande alla projekteringshandlingar. 
En sådan affär torde innebära dels omfattande genomgångar och värderingar 
av handlingar, dels förhandlingar som bedöms vara resurskrävande i form 
av externa konsulter och avsevärd arbetstid. Bygget påbörjas med beräknad 
färdigställande och driftstart innan årsskiftet 2025/2026. Det bedöms vara 
det snabbaste och bästa alternativet för att tillgodose kommunens och dess 
invånares behov. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 94 KS 2024/0078 
 

Befrielse från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige och hemställan till länsstyrelsen 
om ny röstsammanräkning 

Ärende 
A. Charlotta Carlén (SD) har den 4 juni 2024 begärt befrielse från uppdraget 
som ersättare i kommunfullmäktige.  
B. Monica Renstig (L) har den 5 juni 2024 begärt befrielse från uppdrag 
som ersättare i kommunfullmäktige. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningarna och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 
Därefter ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska hemställa att 
länsstyrelsen ska förrätta ny röstsammanräkning och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. 
2. Kommunfullmäktige hemställer att länsstyrelsen ska förrätta ny 
röstsammanräkning efter Charlotta Carlén (SD) och Monica Renstig (L). 
__________ 
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§ 95 KS 2024/0078 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
A. Erik Baggström (KD) har den 17 maj 2024 begärt befrielse från uppdrag 
som förste vice ordförande i tekniska nämnden. 
B. Gunilla Bellman (KD) har den 23 maj 2024 begärt befrielse från uppdrag 
som ersättare i miljö‐ och stadsbyggnadsnämnden. 
C. Erika Svanström (KD) har den 24 maj 2024 begärt befrielse från uppdrag 
som kultur- och fritidsnämndens ordförande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningarna och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. 
__________ 
Expedieras: 
Tekniska nämnden 
Miljö‐ och stadsbyggnadsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
De befriade 
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§ 96 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av ordförande i kultur- och fritidsnämnden 

Ärende 
Kristdemokraterna har ett vakant uppdrag som ordförande i kultur- och 
fritidsnämnden. Kommunfullmäktiges valberedning har för detta uppdrag 
nominerat Gunilla Bellman (KD). 

Proposition 
Kommunfullmäktiges ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition 
på att kommunfullmäktige ska bifalla valberedningens förslag och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Gunilla Bellman (KD),   
till ordförande i kultur- och fritidsnämnden till och med den 31 december 
2024. 
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
Gunilla Bellman 
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§ 97 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av förste vice ordförande i tekniska 
nämnden 

Ärende 
Kristdemokraterna har ett vakant uppdrag som förste vice ordförande i 
tekniska nämnden. Kommunfullmäktiges valberedning har för detta uppdrag 
nominerat Thomasine von Essen (KD). 

Proposition 
Kommunfullmäktiges ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition 
på att kommunfullmäktige ska bifalla valberedningens förslag och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Thomasine von Essen (KD),  
till förste vice ordförande i tekniska nämnden till och med den 31 december 
2024. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
Thomasine von Essen 
 
 
 
 
 
 
  



  Sammanträdesprotokoll 31 (37) 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                            Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 98 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av ledamot i tekniska nämnden 

Ärende 
Kristdemokraterna har ett vakant uppdrag som ledamot i tekniska nämnden. 
Kristdemokraterna har för detta uppdrag nominerat Erik Baggström (KD). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska utse Erik Baggström (KD) till ledamot i tekniska 
nämnden och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Erik Baggström (KD),  
till ledamot i tekniska nämnden till och med den 31 december 2024. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
Erik Baggström  



  Sammanträdesprotokoll 32 (37) 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                            Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 99 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Ärende 
Kristdemokraterna har ett vakant uppdrag som ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Kristdemokraterna har för detta uppdrag nominerat 
Owe Svantegård (KD). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska utse Owe Svantegård (KD) till ersättare i miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Owe Svantegård (KD),  
till ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden till och med den 31 
december 2024. 
__________ 
Expedieras 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Owe Svantegård 
 
 
  



  Sammanträdesprotokoll 33 (37) 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                            Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 100 KS 2024/0273 
 

Motion angående kommunens miljö- och 
klimatprogram och dess mål att minst 50 procent av 
inköpta livsmedel ska vara ekologiska 

Ärende 
Carolin Robson inlämnar en motion angående kommunens miljö- och 
klimatprogram och dess mål att minst 50 procent av inköpta livsmedel ska 
vara ekologiska. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
  



  Sammanträdesprotokoll 34 (37) 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                            Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 101 KS 2024/0275 
 

Motion angående fastighetsunderhåll och strategisk 
lokalförsörjning 

Ärende 
Carolin Robson (MP) inlämnar en motion angående fastighetsunderhåll och 
strategisk lokalförsörjning. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
  



  Sammanträdesprotokoll 35 (37) 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                            Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 102 KS 2024/0276 
 

Motion angående barnkonsekvensanalyser som görs i 
kommunens utredningar, förslag och beslut 

Ärende 
Carolin Robson (MP) inlämnar en motion angående 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens utredningar, förslag och 
beslut. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
  



  Sammanträdesprotokoll 36 (37) 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                            Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 103 KS 2024/0287 
 

Motion om att undersöka möjligheten att inrätta en 
musiklinje inom Danderyds kommuns skolverksamhet 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera inlämnar en motion om att undersöka 
möjligheten att inrätta en musiklinje inom Danderyds kommuns 
skolverksamhet. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
  



  Sammanträdesprotokoll 37 (37) 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                            Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 104 
 

Anmälningar 

För kommunfullmäktiges kännedom anmäls länsstyrelsens beslut av den 4 
juni 2024, rubricerad ”Rapport från inspektionen den 23 april 2024 av 
överförmyndarnämnden i Danderyds kommun”. 
__________ 
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Djursholm 2024-06-07   

Kommunfullmäktige i Danderyd 

Interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Hanna Bocander (M): Mer pengar 
till skolan för att undvika nedskärningar och 
nå målet om Sveriges bästa skola? 

Sveriges lärare Danderyd skriver i ett brev till Utbildningsnämnden om sina 
farhågor kring konsekvenser av de nedskärningar som nu sker i alla skolformer i 
kommunen. Brevet avslutas: ”Vi, Sveriges Lärare Danderyd anser därför att det 
vore passande att ni som ansvarar för utbildningen öppet meddelar följande: ’Vi 
har bestämt oss för att skära ned på kommunens skolverksamhet i stället för att 
höja skatten. Vårt beslut kommer att innebära en sämre utbildningskvalitet än vad 
ni är vana vid.’”.  

Vidare skriver den referensgrupp med företrädare för föräldraföreningar och 
Skolråd på Balderskolan, Ekebyskolan, Enebybergsskolan, Kevingeskolan, 
Kyrkskolan, Långängsskolan, Stocksundsskolan och Vasaskolan i sitt yttrande på 
Skolutredningen att de tycker att Skolutredningens rekommendation om 
tillskjuten finansiering bör dubblas för att kompensera för de senaste årens brister 
samt för att framtida viktiga punktinsatser inte ska finansieras via minskad 
verksamhetspeng för skolenheterna. Referensgruppen skriver också i sitt yttrande 
att i en vårdnadshavarenkät uppger 92% att de vill prioritera kommunens resurser 
på att få en skolpeng i nivå med bästa jämförbara kommuner och att 95% uppger 
att skolpolitik blir en viktig fråga för dem i nästa kommunala val.  

Socialdemokraterna i Danderyd föreslog i sin skuggbudget för 2024 oförändrad 
skatt men att tillskjuta 17 miljoner kronor till skolan för att undvika 
omorganisation och nedskärningar. 

Mot bakgrund av detta vill jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande Hanna Bocander (M): 
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1. Avser Kommunstyrelsens ordförande att gå Sveriges lärare Danderyd till mötes
och meddela att: ”vi har bestämt oss för att skära ned på kommunens
skolverksamhet i stället för att höja skatten”? Om inte, hur motiverar du det?

2. Avser Kommunstyrelsens ordförande att lyssna på referensgruppens
rekommendationer om tillskjuten finansiering? Om inte, hur motiverar du det?

Hedvig Landahl (S)  

Ledamot i Danderyd kommunfullmäktige 



Yttrande från Referensgruppen Danderyd, 27 Maj 2024

- Företrädare för Föräldraföreningar och Skolråd på Balderskolan, Ekebyskolan,
Enebybergsskolan, Kevingeskolan, Kyrkskolan, Långängsskolan, Stocksundsskolan och
Vasaskolan

Generella reflektioner
Referensgruppen har som representanter för vårdnadshavare och de kommunala
skolornas föräldraföreningar och skolråd deltagit i flertalet möten under våren, samt
tagit del av och diskuterat data och slutsatser. Vi är mycket positiva till processen och
har uppskattat transparensen och de öppna dialogerna med utredare, tjänstemän
och förtroendevalda. Framförallt har vi värderat att utredningen har drivits baserat på
data, att den objektivt undersökt och försökt förstå och agera på fakta.

Referensgruppen vill betona att man ser mycket positivt på denna skolutredning, som
väsentligt skiljer sig från den förra både i sin form och sina slutsatser.

Skolutredningens analyser
Vi stöttar slutsatserna i rapporten. Nedan summerar vi några av de viktigaste, för att
uppnå en gemensam förståelse för situationen i den kommunala skolan i Danderyd.  

Kapacitet

Slutsats: De kommunala skolorna har haft ett vikande elevantal de senaste åren - likt
de flesta andra kommuner i Sverige. Detta har delvis drivits av ett minskat elevflöde
från andra kommuner och till friskolor, och inte bara av en befolkningsminskning. Till
följd av minskat elevantal har kommunen haft ett överkapacitet i lokaler, framförallt på
Kevinge och Vasa. Med en nyligen genomförd tomställning av icke använda lokaler
har vi nu totalt 360 tillgängliga skolplatser, och en beläggningsgrad om ca 85-90%,
vilket får anses högt. Befolkningsprognoserna visar på en stabiliserad och långsiktigt
ökande nivå framåt.

Djupare resonemang: Totalt har antalet elever i kommunala skolor minskat med 338
elever mellan åren 19/20-23/241. Skolutredningen visar hur minskningen 20/21-23/24
är dels drivet av demografi (ca 50 barn), men även ett minskat nettoinflöde från andra
kommuner (ca 100 barn), samt skifte till friskolor iom Svalnäs övergång från
kommunal till privat regi (ca 70-100 elever).

Utredningen har också tydliggjort kapacitetsbalansen2:
● 125 tomma skolplatser / 5 klassrum (som idag används till annat)3

● Ytterligare 236 platser om alla klasser skulle fyllas upp till 25 elever /klass4

4 100 tomma skolplatser hänförliga till 4 strategiskt tomställda på Vasaskolan klassrum exkluderas

3 4 strategiskt tomställda klassrum på Vasaskolan, dvs 100 tomma platser, exkluderas.

2 Tabell 5

1 Figur 3



● Totalt ca 360 möjliga platser vilket innebär en beläggningsgrad på 85-90%5

En beläggningsgrad på 85-90% ligger i det övre spannet jämfört med andra
kommuner, men ger utrymme för en hälsosam flexibilitet för att vara beredda att ta
emot elever från fristående aktörer vid behov (ex. inför HT 24; ingen åk 4 Elevverket)

Ekonomi

Slutsats: I takt med minskande elevantal är lärdomar från andra kommuner att det är
viktigt att arbeta med kontinuerligt förbättringsarbete, och att säkra skolornas kvalitet
trots minskande volymer. I Danderyd har ”verksamhetspengen” (skolpeng exkl.
hyror) dock urholkats kraftigt under flera år, både på totalen och per elev, vilket har
drabbat våra barn i form av betydligt minskade medel för undervisning och
fritidsverksamhet. I tillägg har det inte funnits en proaktiv lokalförsörjningsstrategi och
tillräckligt stöd till drabbade skolor. Vi hade kunnat undvika underskott men har
saknat en effektiv drift från kommunen i form av korrekt analys, transparent dialog
med förtroendevalda samt adekvata rekommendationer och åtgärder

Djupare resonemang: Skolpengen per elev har minskat i reella termer under åren
2018-2022, men justerades upp med de extra 15 MSEK under januari 2024. Med
den korrigeringen är skolpengen per elev tillbaka på samma reella nivå som 2018.
Dock har den totala verksamhetspengen minskat till följd av minskat antal elever.

Under perioden 2018-2022 ökade inte skolpengen i takt med inflationen och därmed
blev pengen som fanns kvar för verksamheten betydligt mindre (då kostnader som
framförallt kommunens lokalhyra räknades upp med KPI), vilket, tillsammans med
minskat totalt elevantal, ledde till neddragningar i skolan. Skolutredningen har visat
att skolenheterna behövt göra neddragningar om ca 15% på kostnader för personal,
skolmaterial etc under perioden 2020-2023, och att det totalt handlat om 40-50
årsarbetare över tid6.

Utöver skolpeng och lokalhyror är klass-storleken den enskilt viktigaste drivaren av
en balanserad ekonomi. Skolutredningen visar att det krävs klasser kring 23 elever
för en sund ekonomi. I de kommunala F-6-skolorna har vi 44 klasser med färre än 23
elever7 (dvs >40% av klasserna) vilket har drivit ekonomiska svårigheter. Notera: här
gäller det att hitta en sund balans vad gäller klass-storlek där Referensgruppen
förespråkar 23-25 elever i linje med forskningen. Se mer under avsnittet Kvalitet.

I diskussioner med Utbildningsnämndens förtroendevalda under hösten 2023 har det
framgått att de verkliga drivarna till de ekonomiska problemen inte tillräckligt tydligt
lyfts till detta forum, och att därmed viktiga diskussioner och åtgärder uteblivit.

7 Per Tabell 15

6 Möte 3, Skolutredningen; Referensgruppen

5 360 tomma skolplatser / (3100 max kapacitet - 100 tomställda platser på Vasaskolan - 100 skolplatser
Resursklass Vasaskolan - 100 skolplatser Anpassad grundskola Kevingeskolan)= 12.8% tomma platser i
kommunal Grundskola F-6, dvs 87% beläggningsgrad



Kvalitet

Slutsats: Danderyd håller en god relativ kvalitet i de kommunala skolorna, men har
ett betydande förbättringsarbete framför sig innan vi kan konstateras ha “Sveriges
bästa skola” - vilket vi finner stöd i data från både Skolutredningen, extern analys och
vårdnadshavarna. Framförallt ser man en nedåtgående trend i den kommunala
skolans kvalitet och attraktivitet, vilken måste hanteras skyndsamt för att förhindra
ytterligare elevtapp med tillhörande ekonomiska konsekvenser.

Djupare resonemang: Kvaliteten är i förhållande till rikssnittet god i de kommunala
skolorna för kommunen som snitt. Dock har Danderyd unika socioekonomiska
förutsättningar - förmodligen de bästa i Sverige - vilket innebär att elever är ovanligt
väl rustade hemifrån; vi bör därmed ställa mycket högre krav på resultat.

Även om skolorna som helhet visar goda resultat, är det oroande att det i både Vasa
och Kevinge är många som inte ens når upp till betyget E i samtliga ämnen. En hög
personalomsättning på dessa skolor (uppåt 20-30% under flertalet år) visar att det
funnits utmaningar under många år på dessa skolor.

En viktig indikation på kvalitet är antal elever per lärare. Forskning på området visar
tydligt att klasstorlek och andel lärartid per barn påverkar resultat och studiero på
både kort och lång sikt8. Danderyds F-6 skolor ligger över rikssnittet vad gäller antal
elever per lärare och på vissa skolor (ffa Balder och Kyrk) så högt som 40% över9.

Efter skolvalet åk 4 HT24 finns flera klasser nära 30 barn, vilket går emot forskning
och rekommendationer från Sveriges lärare. Framöver är det viktigt att fokusera på
kvalitet, inte bara ekonomi; vi anser att målet bör vara 23-25 elever/klass.

Vi anser att vi har en bra skola men långt ifrån Sveriges bästa och framförallt att
kvaliteten och attraktiviteten minskat, vilket syns i: 

● Skolutredningens analys: 15% neddragningar 2020-2023, minskning om
40-50 årsarbetare, sämre lärartäthet än Sverige-snittet, halverat elevflöde från
andra kommuner

● Extern granskning: Danderyds kommun är #15 i Länsförsäkringars
skolranking10. Som referens kan nämnas att Lidingös skolor rankas #3

● Vårdnadshavarnas betyg: I en enkät med kommunens vårdnadshavare i maj
2024 (n= 877), uppger mer än en fjärdedel att de inte skulle rekommendera
en vän att flytta till Danderyd utifrån kvaliteten på de kommunala skolorna

Skolutredningens rekommendationer
Referensgruppen stöttar överlag rekommendationerna som läggs fram i
skolutredningen, och ser dem som en välbalanserad samling av nödvändiga
förbättringar inom förvaltning och drift. VI förutsätter att dessa åtgärder kan få
ekonomin i balans igen. Vi är eniga med skolutredningen om att årskursdifferentiering

10 Länsförsäkringar: “Sveriges mest barnvänliga kommun”, maj 2024. Utvärderar fritid, skola och trygghet.
Skolrankingen baseras på lärartäthet, personaltäthet, lärarbehörighet, kostnad för läromedel/verktyg per elev
samt bibliotek

9 Ref tabell 10

8 IFAU Institutet för arbetsmarknads- och utbildningspolitisk utvärdering år 2012



eller skolstängningar inte skulle lösa de verkliga problemen, och dessutom är
förknippande med väsentliga risker. Vidare är det viktigt att säkra stabila beslut, dvs
att frågan om strukturella förändringar ej tas upp igen inom 3-5 år om inte
förutsättningarna dramatiskt förändras.

Dock anser vi att rekommendationen om tillskjuten finansiering bör dubblas
(från ca 4.9 MSEK till ca 10 MSEK) för att kompensera för de senaste årens brister
samt att framtida viktiga punktinsatser inte ska finansieras via minskad
verksamhetspeng för skolenheterna.11

En skola av hög kvalitet är inte bara viktig för våra barn, utan även avgörande
för vår kommuns attraktionskraft. Högsta prio för vår kommun måste därför nu
ligga på den viktiga resan mot “Sveriges bästa skola”. Detta kommer kräva
Sveriges bästa…

….“verksamhetspeng”
● I en vårdnadshavar-enkät uppger 92% att de vill prioritera kommunens

resurser på att få en skolpeng i nivå med bästa jämförbara kommuner. Vidare
uppger 95% att skolpolitik blir en viktig fråga för dem i nästa kommunala val.12

● Vi får INTE upprepa misstaget att urholka verksamhetspengen. Kommunen
bör införa en styrning baserat på verksamhetspeng (per Skolutredningens
förslag), och hålla den i nivå med de bästa i Sverige.

….skolpersonal
● För att attrahera och behålla kompetent personal krävs konkurrenskraftiga

löner, stabilitet och inte minst tydlighet om att skolan kommer satsas på
● Det är avgörande att skolans finansiering fortsätter styras till den dagliga

verksamheten, och att undvika att bygga kostnader för admin, chefslager etc
….skolledning

● Vi måste skapa förutsättningar för rektorerna ute på skolorna att satsa på
undervisning, fritids och trygghet - och inte tvinga dem att lägga all kraft på att
skära kostnader

● Vi måste också identifiera skolor där rätt ledning saknas, och då göra
justeringar

….förvaltning
● Nya bildningsdirektören har hittills gjort ett gott intryck på Referensgruppen
● Han har dock ett stort arbete framför sig att ställa om förvaltningen från vad

som idag uppfattas som en traditionell, administrerande beställarorganisation
(som var ansvarig för Skolutredningen 2023) till en kunnig, proaktiv och
samarbetande organisation som kan axla ett ökat ansvar kring samordning,
styrning och ledning och ge rektorerna bästa möjliga förutsättningar

● Detta anser Referensgruppen kräver stora förändringar i både arbetskultur,
kompetensnivå och därmed förvaltningens sammansättning.

Nästa steg - Referensgruppens rekommendationer
Vi ser fram emot en fortsatt dialog med förvaltning och förtroendevalda för att följa
skolans verksamhet och ökande kvalitet över tid. Vi föreslår konkret att

12 Enkät med vårdnadshavare på samtliga kommunala skolenheter F-6, n=877, maj 2024

11 Baserat på antagande om behov motsvarande 1 årsarbetare per kommunal F-6 skola à 600tsek: 8 x 600 =4.8
Msek



Bildningsdirektören fortsatt träffar Referensgruppen en gång per termin för att
reflektera kring situationen på skolenheterna, följa utvecklingen samt identifiera var
Föräldraföreningarna tillsammans med Förvaltningen kan göra skillnad. Vi vill även
föreslå att Referensgruppen en gång per år träffas med Utbildningsnämnden,
framförallt inför budget och andra viktiga beslut, exv. skolval.

Det är viktigt att säkra en uppföljning om ett år kring status på Skolutredningens
rekommenderade åtgärder samt kvalitet på skolan: här tror vi det är viktigt att följa ett
antal “KPIer”, per skola: ex Verksamhetspeng, Personaltäthet, Personalomsättning,
Klasstorlekar etc (se appendix för mer detaljer kring möjliga KPIer).

Slutligen, med den nya utredningen i handen, är vi lättade att KS lyssnade på
kommunens invånare i november 2023 och återremitterade den tidigare
skolutredningen. Det bör finnas gott om lärdomar kring både vår kommuns
kompetens, arbetssätt och process att ta vidare. Med nuvarande korrekta förståelse
för problembild och förbättringsområden ser vi dock goda möjligheter att kommunen
på allvar ska kunna nå ambitionen om Sveriges bästa skola!



Appendix: Förslag till KPIer - för diskussion

● Verksamhetspeng: Säkerställa bibehållen köpkraft (exkl lokaler) och ranking
jämfört med andra kommuner.

● Personaltäthet: Vi behöver ge vår personal rätt förutsättningar att jobba med
barnen bland annat genom att ha rimliga gruppstorlekar. Vi vill också att all
personal värderas eftersom de skapar trygghet hos barnen och
rekommenderar att utöka begreppet lärartäthet till personaltäthet.

● Personalomsättning: Vi vill kunna följa personalomsättning inkl. vikarier, som
en indikation på stabilitet och god skolledning och god arbetsmiljö för
personalen som i förlängningen innebär god arbetsmiljö för barnen.

● Klasstorlekar: Utredningens beräkningar grundas på en klasstorlek om 25
elever. Vi anser att den nivån ej bör överskridas, och att större klasser än så
bör undvikas (i linje med aktuell forskning (IFAU - Institutet för
arbetsmarknads- och utbildningspolitisk utvärdering, år 2012), så att inte
ökade klass-storlekar blir en ekonomisk lösning som påverkar kvalitet och
attraktivitet på sikt.

● Verksamhet vs. administration (MSEK): Säkra att finansieringen främst går
till undervisning/fritids och inte till att bygga chefslager och förvaltning.

● Fritidsverksamhetens attraktivitet: Hur många inskrivna på fritids (%) som
indikation på dess attraktivitet. Detta är en starkt bidragande orsak till
elevernas trygghet och studiero.



Ordföranden, ledamöter och
ersättare i
utbildningsnämnden i
Danderyds kommun.
Sveriges Lärare Danderyd vill härmed lyfta fram våra farhågor kring
konsekvenser av de nedskärningar som nu sker i alla skolformer i
kommunen och i de verksamheter som ni ytterst ansvarar för.

Skolorna i Danderyd har mycket gott rykte med stor trygghet, trivsel och
måluppfyllelse. Det kan verka som att detta kommer att bli oförändrat inom
en överskådlig framtid. De utmaningar, i första hand demografiska, som vi
nu står inför kommer garanterat förändra synen på Danderyds skolor både
inom kommunen och utanför. Vi är medvetna om det förändrade
omvärldsläget och de kostnadsökningar som samhället i stort brottas med.
Det som vi har svårare att förlika oss med är att nivån på elevpengen inte
täcker de ökade kostnader som enheterna förväntas bära. Konsekvenserna
av nedskärningar som ålagts
bildningsförvaltningen leder till färre vuxna per elev eller grupp.

Vi, Sveriges Lärare Danderyd anser därför att det vore passande att ni
som ansvarar för utbildningen öppet meddelar följande:

“Vi har bestämt oss för att skära ned på kommunens skolverksamhet i
stället för att höja skatten. Vårt beslut kommer att innebära en sämre
utbildningskvalitet än vad ni är vana vid.”

Med vänlig hälsning,

Sveriges Lärare Danderyd



077 515 05 00 / sverigeslarare.se/kontakt



 
 
 
 
Till kommunstyrelsens ordförande  
 
 
    Danderyd den 3 juni 2024 
 
 
 
 
 
 
Interpellation  
 
I februari 2023 ställde jag en enkel fråga angående den uppgift som blev tillgänglig kring 
skolungdomar i Danderyd som uppgav att de blivit våldtagna. 3% av 440 tillfrågade 
uppgav att man blivit våldtagen – troligtvis i samband med tillställningar  där bruk av 
alkohol och droger förekommer. Ingen har anmält detta till polisen.  
 
Cirka 12 till 20 (?) ungdomar i Danderyd (mörkertalet är enligt ungdomschefen i 
kommunen stort) är en skrämmande hög siffra och måste tas på största allvar.  
 
Min fråga tillkommunstyrelsens ordförande är: 

• Har Danderyds kommun försökt identifiera de som utsatts för övergrepp för att erbjuda adekvat 
psykologiskt stöd och kontakt med polismyndigheten?  

 
• Vilka åtgärder har Danderyds kommun vidtagit för att minimera risken för flickor och pojkar att 
utsättas sexuella övergrepp?  

 

Vänligen 

 

Karsten Inde (s) 

 



Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
 
 
Interpellation till tekniska nämndens ordförande 
Robert Nibelius (M) angående hanteringen av 
ledamöter och ärenden i tekniska nämnden 
 
Orsak till interpellationen 
I vår kommun har träden en avgörande betydelse för miljön. Det är av stor 
vikt att kommunen sköter sin trädvård, det vill säga de träd som står på 
kommunal mark. Som förtroendevalda får vi frågor från Danderydsborna 
om varför träd fällts. Danderydsbor som växt upp i kommunen minns fina, 
stora ekar som nu är borta och sörjer dem. Av och till blossar också frågor 
om almsjukan och om hur kommunen hanterar almarna upp. Som ledamot i 
tekniska nämnden har Christer Lidgard (C) bland annat engagerat sig i 
frågor om trädvården, som ligger inom nämndens ansvarsområde.  
 
Engagemanget ökade efter ”Ekaffären”. Christer fann på kommunens mark 
stamdelar från en jätteek. Dess diameter var ca 1,7 meter, vilket gjorde den 
till en av de absolut största i Danderyd. Efter egen utredning klarlade 
Christer Lidgard att den var fälld av tekniska kontoret och delvis stod på 
privat mark. Kontoret hade dessutom fällt eken trots fastighetsägarens 
protester. Kommunen hade inte heller begärt tillstånd från länsstyrelsen för 
att fälla den, vilket krävdes i detta fall. Det visade sig senare att det inte 
fanns någon som helst anledning att fälla eken. Skadan för kommunen och 
fastighetsägaren var irreparabel.  
 
Denna dramatiska händelse stärkte förstås kraftigt Christers och vår 
uppfattning att det var särskilt angeläget att tekniska nämndens ledamöter 
höll kontroll på hur kontoret sköter trädvården. Till tekniska nämndens 
sammanträde den 21 maj hade Christer Lidgard, sex dagar före nämndens 
sammanträde, sänt följande meddelande till ordföranden Robert Nibelius 
(M): Hej Robert, jag skulle vilja ställa de två bifogade frågorna till 
förvaltningen vid nästa möte i nämnden.  
 
De två skriftliga frågorna var rubricerade:  
Övrig fråga 1. Fällda träd längs med Sveavägen i Djursholm. 
Övrig fråga 2. Fällda träd längs med Vendevägen i Djursholm. 



 
När nämnden kom till ”övriga frågor” förväntade sig Christer Lidgard 
alltså få svar på sina två frågor. Ordföranden meddelade att han inte skulle 
få något svar. När det stod klart för Christer Lidgard att han inte skulle få 
svar på sina frågor, yrkade han ”att nämndens ledamöter har rätt att få 
frågor besvarade under tekniska nämndens möten, förutsatt att de ställts 
inom rimlig tid före mötet”. Ordföranden Robert Nibelius (M) yrkade att 
”ärendet ska avslås”. Efter votering visade det sig att samtliga ledmöter för 
M, L, och KD röstade för avslag medan ledamöterna för C, S och MP 
röstade för bifall till Christer Lidgards yrkande. De två frågorna blev alltså 
obesvarade. 
 
Det har historiskt varit självklart att ledamöter i nämnderna tar upp frågor 
under ”Övrigt” på nämndmötena. Däremot har det varit mer ovanligt att 
man lämnar skriftliga frågor i förväg. Måste medge att jag tidigare inte 
tänkte tanken att en ordförande skulle kunna vägra en nämndledamot att ta 
upp en fråga som gäller nämndens ansvarsområde. När det hände under 
förra mandatperioden konsulterade jag kommunallagen. 
 
Vad gäller kommunalrättsligt? 
I kommunallagens 4 kap. § 20 står följande ”Varje ledamot i en nämnd får 
väcka ärenden.”  
 
 Av det måste förstås att man inte kan hindra ledamöter att ta upp frågor 
under ”Övrigt” på samma sätt som man alltid gjort. Nyligen började man 
tala om ”Nämndinitiativ” i Danderyd. Om man har ett utförligt skriftligt 
förslag, eller en begäran om till exempel att något ska utredas på visst sätt, 
kan man ju kalla det ”nämndinitiativ”. Det finns såvitt jag förstår inga 
hinder för det, men ordet finns inte i kommunallagens paragraf.  
 
När det gäller övriga frågor anser jag att de ska kunna framställas såväl 
muntligt som skriftligt, enklare frågor muntligt, mer komplicerade 
skriftligt. Däremot kan man, om man ställer frågan muntligt, förstås inte 
utgå ifrån att alltid få svar direkt. Man kan få vänta till nästa nämnd.  
 
Stora brister i Tekniska nämnden 
Den här typen av frågor borde höra till det som är enklast för en ordförande 
i en tung nämnd att hantera på ett bra och godtagbart sätt. Det är enkelt och 
kräver inte mycket arbete. Det är svårt att förstå att ordföranden inte kan 
klara av detta. Men denna dåliga, för att inte säga undermåliga hantering, är 
dessvärre symptom på något annat. Det fungerar helt enkelt inte i tekniska 



nämnden, så som det ska. Det är stora brister. Nämnden får till exempel för 
dåliga beslutsunderlag och i vissa fall undermåliga sådana. Tekniska  
nämndens andre vice ordförande Karl-Johan Nybell (C) har påtalat detta. 
Han har genom att begära återremiss av ärendena försökt få fram bättre 
underlag. Det har han inte fått! Karl-Johan Nybell har lagt ner mycket 
arbete på att försöka få en ändring till stånd.  
 
Med hänvisning till ovanstående anhåller jag om kommunfullmäktiges 
tillstånd att till tekniska nämndens ordförande få framställa följande frågor: 
 
1. Varför försäkrade du dig inte om att det fanns en tjänsteman 
närvarande, som kunde svara på Christer Lidgards frågor på mötet 
den 21 maj, vilket måste vara förutsättningen för att frågorna skulle 
kunna besvaras och diskuteras?  
 
2. Har du gjort något för att försöka komma tillrätta med de 
återkommande stora bristerna i tekniska nämndens underlag för 
beslut?  
Om svaret på frågan är ja. 
3. Vad har du gjort? 
Om svaret på frågan är nej. 
4. Har du några planer på att ingripa? i så fall hur? 
 
5. Hur ser du på ditt uppdrag som ordförande i tekniska nämnden? 
 
Danderyd den 5 juni 2024 
 
Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
 
 
Interpellation till tekniska nämndens ordförande 
Robert Nibelius (M) angående fällda träd längs med 
Sveavägen. 
 
Orsak till interpellationen 
Som ledamot i tekniska nämnden har jag bland annat engagerat mig i 
frågor om trädvården, som är nämndens ansvarsområde. Sex dagar före 
tekniska nämndens sammanträde den 21.5 sände jag följande 
meddelande till tekniska nämndens ordförande Robert Nibelius (M); 
”Hej Robert, jag skulle vilja ställa de två bifogade frågorna till 
förvaltningen vid nästa möte i nämnden.” 
 
Den fråga jag tar upp här i fullmäktige löd:  
”Övrig fråga. Fällda träd längs med Sveavägen i Djursholm.” Eftersom 
jag inte fick ta upp frågan för behandling i tekniska nämnden, tar jag nu 
upp den som en interpellation i kommunfullmäktige. 
 
  
Fällda träd längs med Sveavägen i Djursholm 
I början av september 2023 uppmärksammade jag Tekniska nämnden 
och kontoret på en angripen alm genom att ställa en övrig fråga. 
Min förhoppning var att almen utan dröjsmål skulle föras bort för att 
förhindra spridning av almsjukan till andra träd i allén. Under rubriken 
”Almsjuka” skriver Skogsstyrelsen ”Det är viktigt att avverka träden och 
destruera grenar och bark så snart som möjligt efter smittotillfället för att 
hindra spridning av almsjuka via rötterna.”. Trädet fälldes emellertid inte 
förrän i början av maj 2024, alltstå nio månader efter att tekniska 
kontoret informerats. 
 
På andra sidan Sveavägen, norr om almen stod ett annat träd som fälldes 
vid samma tillfälle. Dess stubbe har inte frästs bort så man kan ännu 
undersöka snittytan: Denna ger intrycket av att det handlade om ett helt 
friskt hundraårigt träd. Inga missfärgningar som skulle kunna tyda på 
almsjuka kan upptäckas. Virkets bleka färg antyder att detta inte är en 
alm. Sannolikt handlar det om en lind. Allén i vilket trädet ingick består 
också huvudsakligen av lindar. 



Med hänvisning till ovanstående anhåller jag om kommunfullmäktiges 
tillstånd att till tekniska nämndens ordförande få framställa följande 
frågor: 
 
1.  Varför väntade förvaltningen så länge med att avlägsna den 
sjuka almen? 
 
2. Varför fälldes det till synes välmående trädet på andra sidan 
vägen? 
 
Delar av en eller flera mycket kraftiga trädstammar har lagts på 
Kyrkängen ungefär vid korsningen av Auravägen med Natanael Beskows 
väg. 
3.  Härrör sig dessa stamdelar till de två ovan beskrivna fällda 
alléträden? 
 
Om svaret på frågan är nej 
4. Varifrån kommer då dessa stora stamdelar? 
 
För att fälla ett alléträd måste tillstånd beviljas av länsstyrelsen 
5.  Hade tillstånd att fälla dessa två träd erhållits? 
 
Danderyd den 5 juni 2024 
 
 
Christer Lidgard (C) 
Tjänstgörande ersättare kommunfullmäktige 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
 
Interpellation till tekniska nämndens ordförande 
Robert Nibelius (M) angående fällda träd längs med 
Vendevägen i Djursholm. 
 
 
Orsak till att interpellationen ställs 
Christer Lidgard (C) tog på tekniska nämndens sammanträde den 21 maj 
under ”Övrigt” upp två frågor, som han sex dagar före nämndens 
sammanträde sänt till ordförande Robert Nibelius (M). Meddelandet löd: 
Hej Robert, jag skulle vilja ställa de två bifogade frågorna till 
förvaltningen vid nästa möte i nämnden.  
 
De två frågorna var rubricerade:  
Övrig fråga 1. Fällda träd längs med Sveavägen i Djursholm. 
Övrig fråga 2. Fällda träd längs med Vendevägen i Djursholm. 
 
På mötet ville Christer Lidgard alltså få svar på sina två ”övriga frågor”.  
Det fick han inte. När det stod klart för Christer Lidgard att han inte 
skulle få svar på frågorna, yrkade han ”att nämndens ledamöter har rätt 
att få frågor besvarade under tekniska nämndens möten, förutsatt att de 
ställts inom rimlig tid före mötet”. Ordföranden Robert Nibelius (M) 
yrkade att ”ärendet ska avslås”. Ledamöterna i M, L och KD röstade för 
avslag. Ledamöterna C, S och MP röstade för bifall till Christer Lidgards 
yrkande. 
 
Bedömning  
Grundkonflikten är, att majoriteten försöker sätta munkavel på 
oppositionen i tekniska nämnden genom att hindra dem från att ställa 
frågor till kontoret för ytterligare diskussion på nämnden. Detta 
fastställdes dessutom genom votering, där samtliga i majoriteten röstade 
för avslag på yrkandet. 
 
Då nämnden är ansvarig för alla verksamheter under dess 
ansvarsområde, och dess ledamöter gemensamt ansvarar för 
verksamheten, är det ett grundläggande ansvar för samtliga ledamöter i 
tekniska nämnden att följa upp att förvaltningen i sin verksamhet följer 
nämndens och kommunfullmäktiges beslut och riktlinjer. Detta är ett 



krav för att ledamöterna ska kunna fullgöra sitt uppdrag. Ett minimikrav 
är att ledamöterna i nämnden har rätt att ställa frågor till förvaltningen 
angående dess verksamhet, samt därefter få dem besvarade och 
diskuterade med tjänstemannaorganisationen. Vi har sett prov på vad 
brist på transparens och insyn kan leda till. 
 
Som exempel kan nämnas 
1. Projektet för bullerskydd på Enebybergsvägen, där vi fick betydande 
förseningar (något år) och kostnadsökningar på mer än 20 miljoner 
kronor. 
 
2. Projektet Dianatrappan (för någon miljon i skattepengar), där 
förvaltningen beslutade byta ut en fullt fungerande trätrappa till en ny 
stentrappa, som gjorde intrång på privat mark. 
 
3. Hamn- och broavtalet, där man handlat upp något som vi egentligen 
inte behöver, och dessutom glömt att terminera det gamla avtalet.  
Resultatet blev starkt ökade kostnader för våra medborgare. 
 
4. Samsövikens kaj, som färdigställdes 2019 till en kostnad av cirka 60 
miljoner kronor, är redan i så dåligt skick att den behöver göras om för 
ytterligare ett par miljoner kronor. 
 
5. Utbyte av pumpstationer där förvaltningen skulle bygga om 10 
pumpstationer för 55 miljoner kronor. Det slutade med att man fick 
skjuta till ytterligare 18 miljoner kronor och bara fick åtta stationer 
ombyggda i stället för tio, samt stora fördröjningar i projektet. 
 
Ovanstående brister är anmärkningsvärda och hade troligtvis kunnat 
förhindras med rätt uppsikt och frågor från tekniska nämndens 
ledamöter. Att nu försöka sätta munkavel på oppositionens lagstadgade 
rätt att fritt ta upp och diskutera frågor, visar tydligt majoritetens brist på 
insikt om vems pengar man hanterar, samt arrogans mot oppositionen 
och de väljare man företräder. 
 
Det är av stor vikt att tekniska nämnden har kontroll på och följer 
upp hur kommunens trädvård sköts. Den ligger inom nämndens 
amsvarsområde. 
 
Med anledning av att de två ärendena Danderydscentern genom 
Christer Lidgard ville ta upp i tekniska nämnden inte fick tas 
upp, ställer jag nu denna interpellation angående   



Fällda träd längs med Vendevägen i Djursholm. 
  
På norra sidan av Vendevägen, mellan Alfhemsvägen  och Bragevägen 
skapades en björkallé någon gång i början av nittonhundratalet. I denna 
har ett flertal träd fällts. Man kan misstänka att skälet kan ha varit att de 
hade skadats, till exempel av snöröjningen. Ett snabbväxande pionjärträd 
som björken kan förvisso vara känsligt för mekanisk skada eftersom röta 
då kan uppstå. I de flesta fall läker då skadan av sig själv genom att 
björken täcker över den med näver. Dylika skador leder sålunda inte med 
automatik till att trädet måste fällas.  Det är därför anmärkningsvärt att 
så många träd har fällts. 
 
Nära infarten till Vendevägen 38 stod även en skogslind. Linden räknas 
till de ädla lövträden och är inte något snabbväxande pionjärträd. Den är 
inte bara motståndskraftig mot röta (kan stå i vatten flera månader om 
året) utan har dessutom en stark förmåga att täcka över en skada med ny 
bark och skjuta nya skott. Denna egenskap har traditionellt använts för 
hamling det vill säga att skära av två- till femåriga skott och spara dem 
som vinterfoder åt fäna. 
 
Härvidlag kan man beakta att efter att en lind fällts så skjuter vanligtvis 
stubbskott upp. En ersättare behöver således normalt inte planteras utan 
uppstår alldeles gratis. Fräser man emellertid bort stubben, som här 
verkar ha varit fallet, så dödar man dock trädet för alltid. 
 
Skogslinden tillhör därutöver de ovanligare träden i Danderyd eftersom 
någon spontan föryngring nu knappast sker längre. Varje individ har 
därför stor betydelse för den biologiska mångfalden. Nio arter av 
skalbaggar förekommer till exempel enbart i den speciella miljö som 
linden skapar. Enligt beslut av kommunfullmäktige ska den biologiska 
mångfalden i Danderyd värnas. Det är därför synnerligen olyckligt när 
lindar fälls, speciellt om så sker helt i onödan. 
 
 
Med hänvisning till ovanstående anhåller jag om kommunfullmäktiges 
tillstånd att till tekniska nämndens ordförande få framställa följande 
frågor: 
 
1. Varför har så många björkar fällts på Vendevägens norra sida, 
mellan Alfhemsvägen och Bragevägen? 
 



2. Om det var för att de var skadade, hade man inte kunnat avvakta 
och se om en del hade klarat sig? 
 
3. Varför har den ensamma Linden vid Vendevägen 38 fällts? 
 
4. Kommer den att ersättas med en ny skogslind? 
 
5. Varför har förvaltningen låtit fräsa bort stubben och därmed 
omöjliggjort för stubbskott att växa upp till en ny lind? 
 
 
Danderyd den 5 juni 2024 
 
Karl-Johan Nybell 
Andre vice ordförande i tekniska nämnden 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Med anledning av att det under EU dagen den 1a maj i Mörby centrum kom 

fram flera killar från Fribergaskolan och pratade med oss om att det på 

senare tid har kommit nya invandrade elever till kommunens skolor som 

bråkar och hotar.  

Killarna påstod att de här bråkiga grabbarna var på dem och bland annat 

frågade om deras föräldrars inkomst. De hade vid upprepade tillfällen blivit 

slagna och kände numera en stor otrygghet i skolan. Vidare beskrev de att 

skola och rektor inte tog dem på allvar och att man inte fick använda material 

från övervakningskameror. Det gjorde att brotten inte kunde utredas. 

De påstod också att de sålde droger vid skolan.  

 

Är det här nya problemen kända för UN och skolan? 

Vad gör eller kommer man från kommunens sida göra för att stävja det?  

 

 

 

För Sverigedemokraterna Danderyd den 10 juni 2024.  
 
Christer Erestål 

SD Danderyd 

 



 
 

 
Motion av Miljöpartiet de gröna angående de barnkonsekvensanalyser, 
BKA som görs i kommunens utredningar, förslag och beslut. 
 
 
Miljöpartiet yrkade för 14 år sedan att kommunen skulle utarbeta regelrätta rutiner  
för införandet av barnkonsekvensanalys i alla beslutsprocesser. Syftet var att 
konsekvenser för barn och unga tydligt ska framgå i alla kommunala utredningar, 
förslag och beslut. Med hjälp av en barnkonsekvensanalys (BKA) skall alla 
förändringar bedömas med hänsyn till sociala, ekonomiska och miljömässiga följder 
för barnen. Barnkonventionen gäller sedan 2020-01-01 som svensk lag. Boverket 
skriver i sin vägledning Barnkonventionen i fysisk planering och stadsutveckling att 
barns rättigheter ska tillgodoses i hela samhällsbyggnadsprocessen. 
 
Miljöpartiet yrkade 2011 

• att kommunen tar fram inriktningsmål och resultatmål utifrån ett 
barnrättsperspektiv som bygger på Barnkonventionens intentioner och 
Riksdagens strategi för att stärka barns rättigheter 

• att kommunen tar fram metoder för uppföljning och utvärdering utifrån ett 
barnrättsperspektiv.  

 
11 år senare uppmanade kommundirektören kommunens alla förvaltningar att göra 
en barnkonsekvensanalys i alla utredningar, förslag och beslut. Vi tycker det är bra 
att alla förvaltningar har följt kommundirektörens direktiv. Det som är mindre bra är att 
det oftast står kortfattat Ärendet bedöms inte medföra några negativa konsekvenser 
för barn och unga. Miljöpartiet anser att ärenden med så kortfattad analys borde ha 
återremitterats av beslutsfattaren för komplettering.  
 
Barnkonsekvensanalys, BKA 
Sveriges kommuner och regioner, SKR har tagit fram stödmaterial till beslutsfattare:  
- Bedömning av barnets bästa/barnkonsekvensanalys 
- Barnkonsekvensanalys, Stödmaterial till fördjupad bedömning av barnets bästa 
- Grundutbildning i barnkonventionen för förtroendevalda och för tjänstepersoner. 
 
SKR skriver:  
En barnkonsekvensanalys är ett tillvägagångssätt för att bedöma vad som är den 
bästa möjliga lösningen för barnet eller grupper av barn. Det är ett viktigt steg i 
bedömningen av barnets bästa. En barnkonsekvensanalys hjälper till att förstå vilka 
konsekvenser och effekter – både positiva och negativa – ett beslut kan få för det 
enskilda barnet eller barn som grupp. Beslutsfattare behöver ha tillräckligt med 
underlag för att ha förutsättningar att kunna bedöma vad som är barnets bästa. 
Underlaget ska innehålla en utvärdering av vilka positiva och negativa 
konsekvenserna det får för barnet eller barnen.  
 



I en bedömning bör ingå gällande lagstiftning, aktuell forskning, evidens och praxis, 
synpunkter från aktuella aktörer, olika handlingsalternativ, möjliga intressekonflikter, 
negativa och positiva konsekvenser för barn, bästa möjliga lösning och eventuellt 
kompensatoriska åtgärder. Visar analysen att det finns intressekonflikter som leder till 
att barnets bästa inte tillgodoses, exempelvis pga andra samhällsintressen, behöver 
kompenserande åtgärder identifieras. Åtgärderna ska säkerställa att beslutet blir så 
bra som möjligt även om barnets bästa inte bedöms väga tyngst.  
 
Det är beslutsfattaren som har ansvaret för att det görs en prövning av barnets bästa 
i ärendet. Därför bör beslutsfattaren återremittera ärendet om det saknas tillräckligt 
underlag för att bedöma barnets bästa. För att säkerställa att ett beslut har fått 
önskade effekter behöver det följas upp. Då ska de konsekvenser beslutet har fått i 
praktiken utvärderas. Det är viktigt att dokumentera bedömningen så att beslutet går 
att granska.  
 
Miljöpartiet anser det inte räcker med att påstå att en barnkonsekvensanalys har 
gjorts. Vi anser att bedömningen ska dokumenteras så att beslutet går att granska 
och att det ska framgå vem som ansvarar för utvärderingen. 
 
Miljöpartiet yrkar att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen  
 

• att ta del av och analysera SKRs stödmaterial för regelrätta 
barnkonsekvensanalyser  
 

• att utifrån SKRs stödmaterial följa upp och utvärdera kommunens införande  

av barnkonsekvensanalyser i alla utredningar, förslag och beslut 

• att ta fram kriterier för bedömning och utvärdering av de 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens utredningar,  
förslag och beslut 
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Motion av Miljöpartiet de gröna angående kommunens miljö- och 
klimatprogram och dess mål att minst 50 procent av inköpta livsmedel  
ska vara ekologiska. 
 
Miljöpartiet uppmanar kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att utreda och 
föreslå åtgärder för hur det sedan år 2020 uppställda målet om ekologiska livsmedel ska 
kunna uppnås.  
 
Bakgrund 
Ny statistik från Jordbruksverket visar hur stor andel livsmedel som köps in av svenska 
kommuner som är ekologiskt och svenskproducerat. Statistiken synliggör att Danderyds 
kommun köper in en betydligt lägre andel ekologiskt och svenskproducerat livsmedel 
jämfört med genomsnittet hos svenska kommuner. 
 
Miljöpartiet anser det är viktigt att välja livsmedel som är producerade ekologiskt och i 
Sverige av flera skäl. Sverige har högt ställda krav på både djuromsorg, miljöhänsyn och 
goda arbetsförhållanden i produktionen jämfört med många andra länder. Svenska 
lantbrukare använder minst antibiotika i djurhållningen av alla länder i EU. Ekologisk 
produktion sker utan kemiska bekämpningsmedel och konstgödsel. Den svenska 
försörjningsförmågan behöver öka för att vi ska ha tillgång till mat i händelse av kris,  
och för det behöver vi en hållbar livsmedelsproduktion, med lantbruksföretag som får 
betalt för de mervärden de bidrar till. 
 
Svenska och ekologiskt producerade livsmedel kostar dock ofta mer än vad importerade 
och konventionella alternativ gör, eftersom de kostar mer att producera. Det gör att 
svenska lantbrukare missgynnas i konkurrens med andra. Kommuner brister i sitt ansvar 
genom att istället välja billig mat från länder med lägre krav på hållbarhet i produktionen. 
Det tycker Miljöpartiet är djupt orättvist. 
 
Danderyd kan bättre än så, och har råd att erbjuda kommunens barn, unga och äldre mat 
som är ansvarsfullt producerad och av hög kvalitet. Det skulle samtidigt bidra till att stötta 
en hållbar lokal livsmedelsproduktion på svenska gårdar. Även i händelse av en kris. 
 
Miljöpartiet yrkar att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att uppdra åt 
kommunstyrelsen  
 

- att utreda och föreslå åtgärder för hur det målet om andelen ekologiska livsmedel 
ska kunna uppnås.  
 

- att utreda behovet av ett mål även för andelen livsmedel producerade i Sverige. 
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Motion av Miljöpartiet de gröna angående fastighetsunderhåll och strategisk 
lokalförsörjning. 
 
 
Tekniska nämnden är lokalförsörjningsansvarig för all kommunal verksamhet som bedrivs i 
egen regi. Det innebär att nämnden förutom förvaltningen av kommunens egna fastigheter 
även svarar för att bevaka att de kommunala fastigheterna hyrs ut och används på ett 
ekonomiskt och effektivt sätt. 
 
Fastighetsunderhåll  
Samtliga årsredovisningar under det senaste decenniet beskriver fastighetsunderhållet 
som eftersatt. Underhållskostnaderna verkar ha motsvarat det som återstår av budgeten 
när övriga driftskostnader har fördelats. Det saknas en kostnadsberäknad underhållsplan, 
både på kort- och lång sikt, inklusive eftersatt underhåll. Miljöpartiet anser att den 
långsiktiga underhållsplanen ska kopplas ihop med en långsiktig lokalförsörjningsplan för 
att säkerställa att underhållsåtgärder prioriteras på ett effektivt sätt.  
 
Målet för fastighetsunderhåll anges vara att värde, funktion och skick ska bevaras, det 
tidigare målet benämndes bevarande av kommunens realkapital. Ett eftersatt underhåll 
leder ofta till dyra akuta reparationer och en proaktiv underhållsplanering bidrar till en mer 
kostnadseffektiv lokalförsörjning.  
 
Miljöpartiet anser att Danderyds kommun inte har tagit sitt lagstadgade ägaransvar 
gällande sin underhållsskyldighet av kommunens fastigheter enligt Plan- och bygglagen, 
PBL. Avsikten med kravet på underhåll av byggnader är att dess egenskaper och 
funktioner ska bevaras, inte påtagligt försämras, och att skicket ska hållas vårdat med 
hänsyn till omgivningen. Underhållsåtgärder enligt Plan- och bygglagen är något en 
fastighetsägare är skyldig att vidta. I förarbetena anges särskilt att de skador som uppstår 
genom bristande underhåll nästan alltid är mycket dyra att avhjälpa i efterhand. Ett 
regelbundet underhåll innebär därför att det på sikt medför kostnadsbesparingar. (prop. 

1985/86:1 s. 512–514). 

 
Tekniska nämndens uppföljningar och återrapporteringar innehåller ingen specifik 
uppföljning av underhållskostnader. I tekniska nämndens senaste årsredovisning står 
kortfattat om fastighetsunderhåll, bl a att 2023 års investeringsutfall uppgår till 75,9 mnkr. 
Detta kan jämföras med kostnaderna för bullerskärmarna i Enebyberg på 60 mnkr. Det 
tycks inte bara råda olika uppfattningar om vad en underhållsplan ska innehålla utan även 
vad det är för skillnad på underhåll, tillsyn/skötsel och reparationer.  
 
Vedertagna begrepp 
Definitionen av underhåll är insatser som förutses och planeras, underhållsinsatser utförs 
med längre periodicitet än ett år och syftar till att återställa en byggdels funktion.  
Definitionen av tillsyn och skötsel är insatser som utförs minst en gång om året och syftar 
till att vidmakthålla fastighetens funktion. 
Definitionen av reparationer är insatser förorsakade av oförutsedda händelser som ej går 
att hänföra till tillsyn och skötsel eller planerat underhåll. 



Strategisk lokalförsörjningsplan 2024-2030 
Denna ska bl a utgöra ett bedömningsunderlag för framtida underhålls- och 
investeringsbehov i kommunen. Miljöpartiet anser att roller och mandat är otydliga inom 
ramen för lokalförsörjning, att det behöver regleras vem som har mandat att bedöma vad 
som utgör den största kommunnyttan. 
 
 
Miljöpartiet yrkar att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag  
 

- att utreda om det avsätts medel i nivå med fullmäktiges mål för fastighetsunderhåll 
som anger att värde, funktion och skick ska bevaras (det som tidigare benämndes 
bevarandet av kommunens realkapital) 

 
- att utreda hur en långsiktig underhållsplan ska kunna kopplas ihop med en 

långsiktig lokalförsörjningsplan med syfte att säkerställa att underhållsåtgärder 
utförs på ett effektivt sätt 
 

- att utreda om kommunstyrelsen har tillräcklig kunskap om underhållsbehovet i 
kommunens fastigheter för att kunna göra en långsiktig planering av 
lokalförsörjningen 

-  
- att utreda om det finns tydliga roller och mandat inom ramen för 

lokalförsörjningsprocessen 
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